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PROTOKÓŁ  Nr XXVIII/17 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 31 sierpnia 2017 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 13 radnych (nieobecny 

Michał Andrzejak, Justyna Terlecka).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1245  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – Sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Leszek Karbowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

• Pani Beata Pupin – starszy specjalista pracy socjalnej MGOPS w Bobolicach.  

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 23.06.2017 r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 
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4. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy „Odnowa” w Bobolicach za  

I półrocze 2017 roku.                                                                           

5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 

2) określenia przeznaczenia mienia jednostek budżetowych po gimnazjum włączonym do 

szkoły podstawowej oraz przekształconego w szkołę podstawową zespołu szkół w Gminie 

Bobolice.  

3) zmiany przebiegu ul. Jagoszewskiego w Bobolicach;  

4) zmiany nazw ulic w Bobolicach;  

5) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych; 

6) zmiany Uchwały Nr IV/31/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 stycznia 2015 r.  

w sprawie przyjęcia Programu „Bobolicka Karta Dużej Rodziny”;  

7) zmiany Uchwały Nr XXVIII/268/13 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 maja 2013 r.  

w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice.  

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

(nieobecnych 3 radnych: Michał Andrzejak, Justyna Terlecka, Zbigniew Oleksiak) 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 23 czerwca 2017 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 23 czerwca 2017 roku był wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na 

sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XXVII  sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 12 głosami „za”.  
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(obecnych 13 radnych, do obrad dołączył Zbigniew Oleksiak) 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     

 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 23.06.2017 r.) 

 

1. Przychodnia lekarska w Bobolicach. 

Po ponad dwuletnim moim zabieganiu o to, by w Bobolicach powstała niezależnie druga do 

wyboru przychodnia lekarska, finalizujemy nasze starania. Obecnie trwają prace modernizacyjne 

w budynku nowej przychodni lekarskiej, która powstanie przy ulicy Reymonta 2 w Bobolicach. 

Prace najprawdopodobniej powinny być zakończone w czwartym kwartale tego roku. Jeśli nic nie 

stanie na przeszkodzie nowa przychodnia lekarska zostanie uruchomiona jeszcze w tym roku. 

Przewidywany termin – 1 październik br. 

 

2. Mieszkanie +. 

Program Mieszkanie Plus to program rządowy zakładający budowę mieszkań na wynajem  

z opcją dojścia do własności. Już w ubiegłym roku złożyliśmy deklarację gotowości 

przystąpienia do tego Programu. Po analizie zaproponowałam dwie lokalizacje w Bobolicach: ul. 

Ogrodowa i ul. Polna. W poprzednich sprawozdaniach informowałam już Państwa o odrzuceniu 

naszego wniosku z powodu braku miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Jednak  

nie zrezygnowałam z dalszych działań w tym zakresie i po kontakcie z BGK narodziła się nowa 

szansa na realizację Programu Mieszkanie Plus w naszej Gminie. Dziś już wiem, że 

nieruchomość przy ul. Polnej - działka nr 287 obręb nr 3, pow. 1,5997 ha  (naprzeciw PCO 

GROUP) została wstępnie zaakceptowana przez realizatora Programu - BGK Nieruchomości. 

Warunkiem było wydanie decyzji lokalizacji inwestycji celu publicznego. Decyzja taka została 

wydana w dniu 21 sierpnia br. Największym wyzwaniem zaś związanym z przystąpieniem do 

Programu jest nasza zgoda na utworzenie w tym miejscu 100 lokali mieszkalnych. W tej sprawie 

na przełomie sierpnia i września br. uruchomiłam proces konsultacji społecznych, by 

zdiagnozować potrzeby mieszkaniowe w gminie oraz zaproponować mieszkańcom gmin 

ościennych naszą propozycję mieszkaniową. Ankiety dostępne są w siedzibie urzędu 

(sekretariat, wejście na parterze oraz w pokoju nr 20). Ankiety należy składać do 5 września. Są 

one dostępne również w wersji on-line na naszej stronie internetowej www.bobolice.pl. Do 

wczoraj wpłynęło 86 ankiet. Przewidywany termin budowy mieszkań 2018/2019 rok.  
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3. Działania w zakresie przygotowania terenów inwestycyjnych - SAG-u - wizyta  

w Polskiej Agencji Inwestycji i Handlu (PAIiH) w Warszawie. 

Wizyta w Warszawie: 07.08.2017 r. są to moje dalsze działania zmierzające do jak najszerszego 

rozpropagowania naszych terenów inwestycyjnych. 

Jest to bardzo trudne zadanie ponieważ całą odpowiedzialność na siebie bierze Gmina. Pani 

Burmistrz dodała, że pierwsza działka jest już sprzedawana na Strefie, ogłoszony jest już przetarg, 

chętny jest również nabywca na część tej działki, jest to przedsiębiorca z Bobolic.  

  

4. Kolejne zmiany nazw ulic - nowe zalecenia.  

Z dniem 14 czerwca weszły w życie nowe nazwy ulic w mieście, tj. ul. Mieszka I (kiedyś ul. 

Świerczewskiego), ul. Spokojna (kiedyś Sawickiej) i ul. Podgórna (kiedyś Wandy Wasielewskiej). 

Wysyłania zostały zawiadomienia do mieszkańców o nadaniu nowych nazw ulic.  

Kolejne prace związane ze zmianą kolejnych nazw ulic w Bobolicach: ul. Tomeckiego (na Juliana 

Tuwima), ul. Jagoszewskiego (na Osiedlowa), ul. Kowalskiego (na Sportowa), ul. Górskiego (na 

Klaudiusza Górskiego) i ul. Jedności Narodowej (należy zmienić jedynie uzasadnienie dla 

uchwały nadającej tę nazwę)  zostały zakończone – projekt uchwały przedstawiam Państwu na 

dzisiejszej sesji. 

 

5. Budowa sieci wodociągowej z miejscowości Ubiedrze do miejscowości Kępiste, gm. 

Bobolice. 

 

Woda z nowego wodociągu popłynie w przyszłym tygodniu. 

(Informacja z sesji w czerwcu br. - Spółka podpisała umowę z przedsiębiorstwem Gozdal 

Kazimierz, Pomiłowo 22a, 76-100 Sławno. Umowna wartość zadania wynosi 491.692,50 zł 

brutto. Termin wykonania robót budowlanych i przekazania dokumentacji odbiorowej określono 

do dnia 31.08.2017r. Od dnia 22 czerwca br. rozpoczęły się prace budowlane w zakresie budowy 

wodociągu, który zaopatrzy mieszkańców Kłanina w wodę z ujęcia w Goździe; obecnie woda 

dostarczana jest z SUW OHZ w Kłaninie, nie podlega procesom uzdatniania i często przekracza 

parametry jakościowe m.in. żelaza i manganu.) 

(Z historii: w dniu 31 sierpnia 2015  roku została podpisana umowa między Spółką RWiK 

a Ośrodkiem Hodowli Zarodowej Sp. z o.o. w Kłaninie, dotycząca dzierżawy  ujęcia i sieci 

wodociągowej w miejscowości Kłanino. Umowa została podpisana na czas określony do dnia 31 

grudnia 2016 r. z możliwością jej przedłużenia do dnia 30 czerwca 2017 r.) 
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6. Przebudowa rynku miejskiego w Bobolicach. 

W związku z planowanym rozpoczęciem prac budowlanych na rynku miejskim w 2018 roku 

rozpoczęliśmy działania w zakresie przygotowania zmian w organizacji ruchu, tj. w zakresie 

przygotowania na czas trwania w przyszłym roku budowy miejsc tymczasowych parkingowych 

oraz zagospodarowania likwidowanej z tego terenu zieleni. W dniu 12.07.2017 r. odbyło sie 

pierwsze spotkanie pracowników urzędu z dyrektorem ZUKiO w sprawie przygotowania 

harmonogramu rzeczowo - terminowego przeprowadzenia prac przygotowawczych  

i rozbiórkowych na rynku. Planowany termin rozpoczęcia robót przygotowawczych przez 

ZUKiO - październik 2017 rok. 

 

7. Podpisanie umów na dofinansowanie zadań – „Granty sołeckie 2017” 

W ramach naboru wniosków do Konkursu Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego 

„Granty sołeckie 2017” z inicjatywy sołtysów z Gozdu, Kurowa i Nowych Łozic zgłosiliśmy 

wspólnie 3 projekty. Dwa z nich otrzymają dofinansowanie ok. 10 tys. zł. To Gozd - 9.948,38 zł 

na wiatę rekreacyjną na plac zabaw oraz przebudowę przystanku autobusowego, oraz Nowe 

Łozice - 9.988,46 zł na remont świetlicy wiejskiej w Łozicach Cegielni. Umowy  

z wicemarszałkiem Tomaszem Sobierajem zostały podpisane 27.06.2017 r. 

8. Stacja paliw w Bobolicach.  

Aktualnie oczekujemy na wycenę gruntów zaproponowanych przez Gminę Bobolice pod 

budowę stacji paliw. Na podstawie tej wyceny inwestor dokonana analizy efektywności 

inwestycji, będącej podstawą do dalszych działań, tj. kontynuacji prac lub zaniechania realizacji 

projektu. Ponadto w celu stworzenia dla planowanej stacji paliw dodatkowej możliwości 

komunikacji z siecią dróg publicznych, Gmina na początku sierpnia wystąpiła do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o określenie możliwości skomunikowania drogi 

wewnętrznej zlokalizowanej na działce nr 216 (ślepa uliczka) z drogą krajową nr 11, np. na 

zasadzie prawoskrętu (chodzi o umożliwienie zjazdu na teren stacji wszystkim kierującym 

pojazdami jadącymi drogą krajową nr 11 od strony Poznania i Bydgoszczy w kierunku na 

Koszalin). Odpowiedzi w tej sprawie od GDDKiA na razie nie ma. 

 
9. Drogi, chodniki, organizacje ruchu. 

 

a. Remont drogi gminnej w m. Nowe Łozice. 
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Wybrany został w procedurze przetargowej wykonawca robót: Zakład Remontu i Utrzymania 

Dróg „Drogotex” z Chociwl za cenę 199.959,19 zł. Prace remontowe są na ukończeniu, 4.09 

droga będzie przygotowana m.in. do dowozów szkolnych.  

b. Zmiana organizacji ruchu dla ul. Kolejowej polegającej na wprowadzeniu dwóch muld 

zwalniających i lustra drogowego. Realizacja zadania – ZUKiO, termin - do 31.10. br. 

c. Zmiana organizacji ruchu dla ul. Ratuszowej polegającej na wprowadzeniu zakazu postoju 

po prawej stronie drogi jadąc od skrzyżowania z ul. Wojska Polskiego do skrzyżowania z ul. 

Magazynową. Termin realizacji zadania – do 31.10.br. 

d. Organizacja ruchu na ul. Głowackiego związana z wprowadzeniem oznakowania przejścia 

dla pieszych zostanie wprowadzona do końca października 2017 r.   

e. Spotkania w sprawie drogi Świelino - Dargiń - Grzybnica.  

W dniu 30.06.2017 r. odbyły się spotkania z mieszkańcami (Dargiń - godz. 17.30, Świelino - 

godz. 18.30), 

Świelino - uczestniczyło 52 mieszkańców, 

Dargiń - uczestniczyło 18 mieszkańców 

f. Montaż znaków informacyjnych - nazwy ulic i obiektów. W realizacji.  

g. Budowa chodnika w ul. Spokojnej - w trakcie, wykonawcę robót jest ZUKiO, a całość 

środków finansowych pochodzi z budżetu Gminy. 

h. Chodnik w ul. Fabrycznej. Wykonano. 

i. Budowa drogi na odcinku Świelino - Wojęcino. 

W dniu 5 lipca br. podpisałam List intencyjny z Nadleśnictwem Tychowo, które działa  

w imieniu Skarbu Państwa na wspólną realizację budowy drogi na odcinku Świelino - Wojęcino  

o długości ok. 2,5 km. Będzie to droga wewnętrzna o nośności na oś do 10 ton. Przewidywany 

wydatek związany z budową drogi wraz z projektem oraz nadzorem inwestorskim wyniesie 

szacunkowo 675.500,00 zł brutto. Przewidywane terminy realizacji: 

Rok 2018 - opracowanie dokumentacji projektowej, 

Rok 2019 - roboty budowlane, 

Rok 2020 - zakończenie realizacji robót. 

Zgodę na realizację musi otrzymać Nadleśnictwo Tychowo dlatego też czekamy na decyzję 

Regionalnego Dyrektora Lasów Państwowych w Szczecinku. 

 

10. Budżet Obywatelski 2017 rok - stan realizacji Ekologicznej ścieżki przyrodniczo – 

rekreacyjnej w Gminie Bobolice. 
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Zlecono realizację robót: 

 
Nr 

 
Nazwa i adres 

Wykonawcy 

 
Cena 

brutto 
Termin realizacji Prawdopodobn

y 

1. 

 
Solar Solution 
M. Kozak Sp. z o.o.  
Kiełpin 23 G  
66-006 Zielona Góra 

56 892, 00 

Dostawa  
i montaż lamp 

oświetleniowych 
Planowany termin 

realizacji  
do 15.09.2017 r. 

Ok. 10.09.2017 
r . 

2. 

 
Mentor – Ścieżki 

edukacyjne 
Przyrowo 14/9 
78-320 Połczyn - Zdrój 

 10 789,51 

Dostawa  
i montaż elementów 
małej architektury 

Planowany do 
30.09.2017 r. 

Ok. 20.09.2017 
r. 

    Wartość 70 tys. zł, dofinansowanie z WFOŚiGW 34 946,16 

11. Przetargi: 
 
a. Remont drogi publicznej gminnej nr 146026Z prowadzącej od DW 171 do 

miejscowości Nowe Łozice”.  

Przetarg ogłoszony został w dniu 06.07.2017 r. Termin składania ofert - 21.07.2017 r. W dniu 

21.07.2017 r. wpłynęła jedna oferta: 

Zakładu Remontu i Utrzymania Dróg „DROGOTEX" Rachta n Ireneusz, Chociwle 8A, 76 - 

020 Bobolice. Cena - 199.959,19 zł brutto. Okres gwarancji – 1,5 roku. Na realizację zamówienia 

zaplanowaliśmy kwotę w wysokości 218.614,49 zł brutto. Umowę z Wykonawcą zawarto w dniu 

04.08.2017 r.  

 

b. Przewozy dzieci do szkół. 
 
Przetarg nieograniczony pn. „ Świadczenie usługi w zakresie dowozu i odwozu 

uczniów do i z placówek oświatowych z terenu gminy Bobolice od dnia 01.09.2017 r. 

do 30.06.2019 r.”. ogłoszony został w dniu 24.07.2017 r. Termin składania ofert -01.08.2017 r. 

Wpłynęły dwie oferty. Wybrano firmę - Usługi Transportowe „MAR – BUS” Mariusz Dwulit , 

Żydowo 130, 76 – 012 Żydowo. Na realizację zamówienia przeznaczyliśmy kwotę brutto za 1 

miesiąc wykonania przedmiotu zamówienia w wysokości 29.950,26 zł brutto. Umowę z 

Wykonawcą zawarto w dniu 17.08.2017 r. za 26.588,00 zł  brutto za miesiąc. Termin realizacji 

przedmiotu umowy od 01.09.2017 r. do 30.06.2019 r. 

 

c. lada dzień przez ZDW zostanie ogłoszony przetarg na budowę chodnika w drodze 

wojewódzkiej DW 2015 Bobolice – Chociwle.   
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12. Ankieta - rozbudowa sieci gazowej.  

 
W dniu 28 marca 2017 r. Gmina podpisała z Narodowym Operatorem Systemu Dystrybucyjnego 

Gazu Ziemnego – Polską Spółka Gazownictwa (PSG) list intencyjny o współpracy w zakresie 

rozwijania budowy infrastruktury dystrybucji gazu na terenie naszej gminy. Ankieta jest 

pierwszym etapem wspólnych działań zmierzających do określenia przyszłych zadań 

inwestycyjnych w zakresie rozbudowy sieci gazowej. 

Ankieta ma charakter sondażowy. Nie jest wnioskiem o dofinansowanie, nie jest też 

zobowiązaniem do budowy sieci, ma na celu określenie skali zapotrzebowania mieszkańców na 

zmianę dotychczasowego systemu ogrzewania na  ogrzewanie gazowe. Ankietę należało odesłać 

do Urzędu w terminie do dnia 30.07.2017 r. Do dnia 23.08.2017 r. zebranych zostało 55 ankiet,             

w tym 54 ankietowanych zainteresowanych jest zmianą systemu ogrzewania na gazowy. 

 
13. Skatepark – etap I. 
 

Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie w ramach Programu poprawy infrastruktury sportowej ze 

środków Marszałka Woj. Zach. na realizację przedmiotowego zadania. Otrzymamy środki w 

wysokości 18 tys. zł. Wykonano betonową płytę i w przyszłym tygodniu rozpocznie się montaż 

urządzeń. Prace realizowane są w ramach budżetu obywatelskiego na rok 2017. Oficjalne 

otwarcie odbędzie się 16 września godz. 15.00. Zapraszam. 

(Lista darczyńców Skatepark Bobolice: Mirosława Jarzyńska Przedsiębiorstwo Handlowo-

Usługowe – 1.500,00 zł, Adam Potocki Nadleśniczy Nadleśnictwa Bobolice – 3.000,00 zł, 

Sebastian Pawlik SEMED – w ramach wsparcia bezpłatnie zapewni zabezpieczenie medyczne na 

otwarciu skateparku, Kamil Jesionowski AUTO KAM FIRMA HANDLOWO USŁUGOWA – 

wkład rzeczowy, Ireneusz Rachtan „Drogotex” – wkład rzeczowy, Violetta Karpińska - 200,00 zł, 

Mariusz Dwulit Przewozy Pasażerskie Usługi Transportowe – 1.000,00 zł, Winkowski Waldemar 

400,00 zł) 

 

14. Projekt: Polsko – niemieckie spotkania seniorów i osób niepełnosprawnych.  

W ramach projektu: Polsko – niemieckie spotkania seniorów i osób 

niepełnosprawnych dofinansowanego z Funduszu Małych Projektów, delegacja z terenu Gminy 

Bobolice zapoznała się z systemem pomocy społecznej w Niemczech. Wizyta, odbyła się w 

dniach 26 – 27 czerwca ( Zussow, Greiswald) i jest kontynuacją współpracy podjętej w 2015 r. W 

spotkaniu i prezentacji praktycznych rozwiązań z zakresu opieki i wsparcia seniorów, osób z 

niepełnosprawnościami w Niemczech uczestniczyli przedstawiciele pomocy społecznej z Bobolic: 
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terapeutki zajęciowe, pracownicy socjalni, opiekunki środowiskowe oraz Sekretarz SWIS, łącznie 

10 osób. 

„Projekt jest dofinansowany przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego oraz budżetu państwa (Fundusz Małych Projektów w ramach Programu 

Współpracy Interreg V A Meklemburgia-Pomorze Przednie/Brandenburgia/Polska w 

Euroregionie Pomerania)”. 

 
15. Uczeń na szóstkę. 
 

W dniu 7 lipca o godzinie 1000 w auli Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach 

odbyła się uroczystość z okazji wręczenia nagród, pn.: "Uczeń na szóstkę" oraz nagród za wybitne 

osiągnięcia w konkursach naukowych, sportowych i kulturalnych dla uczniów z  terenu Miasta i 

Gminy Bobolice w roku szkolnym 2016/2017. 

W roku szkolnym 2016/2017 z budżetu gminy Bobolice zostało wręczonych łącznie 171 nagród 

na  kwotę 86.470,00 zł, w tym: 151 Stypendiów Burmistrza Bobolic za dobre wyniki  

w nauczania, 1 nagroda pn. "Uczeń na szóstkę w Gminie Bobolice" oraz 19 nagród za wybitne 

osiągnięcia w konkursach naukowych, sportowych i kulturalnych. Na uroczystości wręczono 

wyróżnionym uczniom - nagrody, rodzicom - listy gratulacyjne oraz podziękowania dla 

opiekunów uczniów. Całość uroczystości została uwieńczona występem wokalnym dzieci 

pracujących w MGOK pod kierunkiem Pani Aleksandry Kapustyńskiej.  

 

 
 
16. Warsztaty z plecenia wieńców. 

W dniu 19.07.2017 r. w świetlicy wiejskiej w Poroście odbyły się warsztaty z plecenia wieńców 

dożynkowych, w których wzięło udział 39 osób ze wszystkich sołectw Gminy Bobolice. 

Warsztaty były prowadzone przez Powiatowe Zespoły Doradztwa Rolniczego w Koszalinie i 

Stargardzie. Pani Helena Waszczuk i pan Zbigniew Trojanowski pokazali od podstaw technikę 

plecenia wieńców dożynkowych oraz omówili ozdoby, jakich można użyć, niekoniecznie wydając 

na to duże sumy pieniędzy. Liczy się wyobraźnia, kreatywność i dobre chęci. 

17. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  
i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele 
bobolickiego samorządu. 
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a. Otwarcie Leśnego Punktu Edukacji Archeologicznej – kurhany. 

13 lipca na terenie Nadleśnictwa Bobolice, przy drodze asfaltowej łączącej drogę Bobolice – 

Drzewiany z Rajską Plażą koło miejscowości Porost odbyło się uroczyste otwarcie Leśnego 

Punktu Edukacji Archeologicznej. Współpraca w zakresie wstępnego programu ochrony i 

popularyzacji cmentarzyska kurhanowego w Leśnictwie Łanki – współpraca pomiędzy 

Nadleśnictwem – Gminą Bobolice – TEK-iem i Instytutem Archeologii UAM w Poznaniu 

rozpoczęła się od wspólnego spotkania w Bobolicach gdzie z inicjatywy kierownika bobolickiego 

Muzeum odbyło się 20.12.2016 r. spotkanie tych 4 zainteresowanych stron. Efektem tej 

współpracy jest m.in. utworzenie tego punktu. Z tablicy edukacyjnej umieszczonej w punkcie 

archeologicznym uzyskamy ogólne informacje o zabytkach prehistorycznych, ich pochodzeniu i 

znaczeniu oraz o budowie geologicznej terenu.  

b. Dni Bobolice 2017 r. oraz 15 - lecie Muzeum Regionalnego w Bobolicach 

W dniach od 14 do 16 lipca br. odbyło się wiele uroczystości i imprez z tej okazji. Swoje święto 

– 15 lecie obchodziło Muzeum Regionalne w Bobolicach. 

(Z programu: wieczór w Muzeum - 14.07 piątek, 15.07 sobota - zawody wędkarskie, crossowy 

wyścig rowerowy, mecze piłki nożnej, występy zespołów z miast partnerskich oraz zespołów 

muzyczno - tanecznych z naszej gminy, koncert zespołu Łzy, dyskoteka pod chmurką DJ Seba, 

15.07 niedziela -  wojewódzkie zawody strzeleckie oraz turniej piłki nożnej. Oficjalne otwarcie - 

sobota 15 lipca godz. 20.30.) 

c. Obchody 70 - lecia OSP w Goździe połączone z festynem rodzinnym. 

W dniu 22.07.2017 r. swoje święto obchodziła Ochotnicza Straż Pożarna w Goździe – 70 lecie. 

W obchodach oraz festynie uczestniczył mój zastępca. 

d. Rajdy: 

Europejski Rajd Przyjaźni Breslau Poland: start oficjalny 28.06.2017 r. 

Rajd Poland Trophy Super Challenge – Bobolice 2017: start oficjalny 27.07.2017 r. 

e. XI Jarmark Odpustowy. 

15.08. br na Bobolickim tradycyjnie jak co roku odbył się 11 Jarmark Odpustowy. Główni 

organizatorzy  imprezy - Stowarzyszenie Aktywności Artystycznej – „Po drodze” przy udziale 

Ośrodka Kultury w Bobolicach, każdego roku starają się ubogacić i uatrakcyjnić  jarmarkowe 
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spotkanie. W tym roku również było wiele atrakcji, wiele stoisk wystawienniczych, warsztaty 

garncarskie prowadzone przez mistrza - garncarza w tej dziedzinie oraz występy artystyczne. 

f. Koncerty organowe organizowane w ramach 51 Międzynarodowego Festiwalu 

Organowego w Kościele pw. WNMP  w Bobolicach. 

W ramach 51 Międzynarodowego Festiwalu Organowego w naszym kościele parafialnym w 

Bobolicach odbył się dwa koncerty organowe:  

- 22 lipca br. (Mario Ciferri – organy (Włochy) - to znakomity włoski organista, który już raz 

wystąpił na naszym festiwalu. Zespół wokalny księży solistów Servi Domini Cantores 

(śpiewający słudzy pańscy) o. Rafał Kobyliński – tenor, ks. Zdzisław Madej − tenor, ks. Paweł 

Sobierajski – tenor, o. Tomasz Jarosz – baryton, ks. Robert Kaczorowski – bas, baryton). 

- 29 lipca br. (Wiktor Łyjak – organy - to znakomity polski organista i organolog - Lindsay 

Davidson – dudy szkockie, Irena Davidson – harfa). 

g. „Noc Świętojańska”  - 24 czerwca 2017 r. na Rajskiej Plaży przy jeziorze "Chlewo Wielkie" 

w miejscowości Porost. W programie były między innymi występy artystyczne dzieci, młodzieży 

oraz dorosłych, gry i zabawy dla wszystkich, rzucanie wianków do wody, konkurs na 

najpiękniejszy wianek, szukanie kwiatu paproci, biesiada przy ognisku oraz zabawa pod chmurką, 

którą poprowadzi DJ ADAMUS (z Bobolic). 

h. Parafiada w Koście pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Bobolicach. 

Odbyła się w dniu 2 lipca br. na placu obok parafii. Zebrane środki finansowe podczas 

tegorocznej parafiady zostały przekazane na remont witraży kościelnych znajdujących sie w 

kościele w Poroście. 

Komunikaty, informacje, zaproszenia. 

a.  Zmiana obchodów dożynek gminnych 2017. – została podjęta decyzja przez Panią 

Burmistrz by odwołać dożynki gminne organizowane w takiej formie jat to było wcześniej.  

W związku z tym 23 września o godz. 18.00 odbędzie się msza św. w intencji rolników  

i dziękczynna za plony wraz z poświęceniem wieńców dożynkowych. Zapraszamy wszystkich 

mieszkańców.  

Pani Burmistrz dodała, że pojawiają się informacje, iż po odwołaniu dożynek (zespołów, 

namiotu, itp…) gmina ma duże straty. Jeżeli chodzi o namiot to nie poniesiemy żadnych 

kosztów w zamian za to, że zostanie wynajęty w przyszłym roku na dożynki. DJ SEBA – tu 
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również nie poniesiemy żadnych kosztów. Natomiast zespół Kurna Chata prawdopodobnie 

wystąpi w Polanowie zamiast w Bobolicach, trwają negocjacje w tym temacie. Jeżeli 

zdarzyłoby się, że jednak nie wystąpi w Polanowie to 3321,00 należałoby zapłacić zespołowi z 

niewywiązania się z umowy. Byłby to jedyny koszt poniesiony za niezorganizowanie 

dożynek. Biorąc pod uwagę ideę i sens tego wszystkiego to warto ponieść koszty i nie robić 

nic przeciwko rolnikom, tu oni są najważniejsi i ich zadnie, nie mogliśmy się bawić wtedy 

kiedy rolnicy pracowaliby jeszcze na polach. Pani Burmistrz dodał, że zamówione zostały 

butony na dożynki za 225 zł, zostanie zmieniony nadruk na 25 listopada 2017 roku, kiedy 

odbędzie się spotkanie z rolnikami i być może będzie potrzeba dopłacenia jakiejś kwoty. O 

wszelkich jakichkolwiek kosztach Pani Burmistrz przekaż zgromadzonym.      

b. Gala dla Rolników naszej gminy – 25.11.2017 r. godz. 18.00 w hali widowiskowo-sportowej 

w Bobolicach.   

c. Zaproszenie na turniej Energa Cup w dniach od 29.09 do 01.10.2017 r. 

d. Komunikat dotyczący norek. Temat żyje w ostatnim czasie w naszej Gminie. Postępowanie 

zostało wszczęte o wydanie decyzji o warunkach zabudowy w zakresie budowy fermy norek, 

działka wskazana w obrębie ewidencyjnym w Goździe, za byłym wysypiskiem śmieci 4,5 ha. 

Zgłosił się inwestor, który złożył wniosek o wydanie warunków zabudowy dla utworzenia 

fermy norek właśnie w w/w miejscu. Z obowiązków wynika, że postępowanie musiało zostać 

wszczęte, nadano bieg administracyjny i postępowanie ruszyło. Jednym z wymogów było 

opracowanie przez inwestora raportu oddziaływania na środowisko. Raport został złożony  

w pierwszym terminie, raport został przeczytany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska, który jest właściwą instytucją do opiniowania decyzji środowiskowych i wskazał 

poprawki do raportu. Następnie inwestor uzupełnił o wymogi, które były wskazane przez 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska i ponownie złożył raport. W dalszej kolejności 

odbyły się konsultacje nad tym dokumentem. Pani Burmistrz dodała, że nie prawdziwa jest 

informacja, taka, że nie odbyły się konsultacje ponieważ konsultacje odbyły się i te osoby, 

które były zainteresowane tematem wypowiadały się. Wpłynęły 2 protesty w zakresie budowy 

ferm norek, które zostały odesłane do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska ponieważ 

to on zapoznaje się z całym materiałem i wydaje opinie pozytywną bądź negatywną. Na 

chwilę obecną nie mamy zwrotu tej opinii, nie mamy wiedzy jaką decyzje podejmie dyrektor. 

Nieprawdą jest, że temat był omawiany na sesji w 2015 roku, Pani Burmistrz do tego zarzutu 

ustosunkowała się na swoim facebooku w formie oświadczenia. Pani Burmistrz dodała, że 

żadna decyzja w tym temacie nie zapadła, zarzuty w tym temacie były kłamliwe  

i nieprawdziwe. Na chwilę obecną czekamy na decyzję Dyrektora Ochrony Środowiska, na 
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decyzję jaka w ogóle będzie co do tej fermy. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska ma 30 

dni na ustosunkowanie się do uwag, protestów, które wpłynęły, termin jeszcze nie upłynął.    

 

e. Praca Urzędu w dniu 08.09.2017 r. - szkolenie w godz. od 7.30 do 13.00. – urząd 

nieczynny. 

f. Apel o pomoc. Gmina Bobolice zwraca się o pomoc w formie finansowej lub rzeczowej dla 

jednej z gmin najbardziej poszkodowanych sierpniowymi nawałnicami – Gminy Gostycyn w 

województwie kujawsko – pomorskim, gmina wiejska. W Gminie tej zniszczeniu uległo 

kilkaset domów i budynków gospodarczych oraz wiele budynków użyteczności publicznej 

takie jak: szkoły, przedszkole itp. Wiele rodzin i osób pozostało bez dachu nad głową  

i warunków do życia. Akcja trwa do 15 września 2017 roku.  

 

Radny Aleksander Maksymiuk zwróciła się do Pani Burmistrz z zapytaniem – jeżeli 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska wyda pozytywną decyzję odnośnie fermy norek, to 

kto podejmie już ostateczną decyzję ?  

Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli RDOŚ wyda ocenę pozytywną i ferma będzie mogła 

powstać to decyzję o warunkach zabudowy wydaje Burmistrz jako organ.  

Pan radny A. Maksymiuk dodał, że rozmawiał z mieszkańcami i wyrażają swój sprzeciw 

dotyczący powstanie fermy norek. Dodał, że należy brać pod rozwagę opinię mieszkańców.  

Pani Burmistrz powiedziała, że „została zrobiona burza w szklance wody”, po to został 

opracowany raport oraz ogłoszone konsultacje by zapoznać się z dokumentem i swoje uwagi, 

sprzeciwy składać. Każdy kto chciał mógł tego dokonać i to właśnie jest liczenie się  

z mieszkańcami i ich opiniami. Był dokument wyłożony, informację wysłano w ogłoszeniach 

do zainteresowanych stron i w związku z tym postępowanie się rozpoczęło tak jak każda inna 

procedura. Jest to inny rodzaj działalności, który budzi kontrowersje. Na chwilę obecną Pani 

Burmistrz nie wie co zrobi jeżeli będzie opinia RDOŚ pozytywna. Bo w momencie kiedy Pani 

Burmistrz wyda decyzję negatywną to decyzja ta zostanie podważona przez SKO jako 

niezgodna z prawem i decyzja zostanie uchylona.  

Pani Burmistrz dodała, że zainteresowaną powstaniem fermy norek jest Pani Prus-Głowacka, 

przez tą Panią została wydzierżawiona od Gminy ta działka o której mowa. Użytkowanie 

działki jest na cele rolnicze, działka nie może być zabudowana w jakiejkolwiek formie tylko 

może być użytkowana na rolnictwo. Zapisy umowy mówią o tym, że dzierżawca nie ma 

możliwości zagospodarowywać jej bez zgody Gminy. Na chwilę obecną Pani Prus-Głowacka 

ma prawo dzierżawić tę działkę ponieważ płaci dzierżawę i Burmistrz nie może wypowiedzieć 

dzierżawy. Pani Burmistrz poprosiła by cierpliwie czekać na wszelkie decyzje.  
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Radny Aleksander Maksymiuk zapytał czy są przepisy, które regulują odległość ferm norek 

od miasta ?  

Pani Burmistrz powiedziała, że największym zagrożeniem jest środowisko np. zapach czy 

uciekające norki i jeśli jest to spełnione to wydawana jest decyzja, ale tym zajmuje się RDOŚ.   

 

Radny Patryk Dzienisiewicz powiedział, że może warto byłoby wprowadzić uchwałę 

zakazującą na terenach gminnych zakładania takich działalności. 

Pani Burmistrz powiedziała, że wniosek radnego został przyjęty, sprawdzone zostanie jak to 

wygląda formalnie.  

 

Radna Zofia Kęcel powiedziała, że doświadczenie w takiej samej sprawie ma Gmina Gwda 

Wielka. Kilka lat temu była taka sama sytuacja, gdzie miała powstać ferma norek  

i mieszkańcy robili wszystko, gdzie ferma w ostateczności nie powstała.  

Pani Burmistrz powiedziała, że protesty w normalny, cywilizowany sposób są dopuszczalne i 

to normalne, że one będą jeśli się coś komuś nie podoba się. Jeżeli się coś podoba to mało 

osób pochwali. Jeśli coś się nie podoba to jest krytyka i szukanie powodów, ale wszystko ma 

być przyjęte w sposób cywilizowany, jak dopuszczają normy zachowania się, a nie kłamstwo, 

manipulacja słowami i faktami. Protesty są i powinny być to społeczeństwo kształtuje 

rzeczywistość i mamy na to wpływ, natomiast chodzi o formę protestów.  

Krzysztof Dziadul Sekretarz Gminy powiedział, że obojętnie jaka decyzja o warunkach 

zabudowy ma się nijak do umowy dzierżawy gruntów. Na etapie pozwolenia na budowę, czy 

nawet zgłoszenia muszą być wszystkie warunki spełnione. Może się zdarzyć sytuacja taka, że 

Burmistrz nie będzie miał podstawy prawnej żeby nie wydać pozytywnej decyzji o warunkach 

zabudowy. 

Ad. 4. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy 

„Odnowa” w Bobolicach za I półrocze 2017 roku.    

    

Głos zabrała  Pani Inga Lewicka  Kierownik ŚDS „Odnowa” w Bobolicach. Informacje zostały 

przedstawione w formie prezentacji, która stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę.  

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  
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1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

2) w sprawie określenia przeznaczenia mienia jednostek budżetowych po gimnazjum 

włączonym do szkoły podstawowej oraz przekształconego w szkołę podstawową zespołu 

szkół w Gminie Bobolice.   

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Na podstawie podjętej Uchwały Nr XXIV/221/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia                

30 marca 2017 roku w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

prowadzonych przez Gminę Bobolice do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe, Publiczne Gimnazjum im. Agaty Mróz-Olszewskiej w Bobolicach zostało 

włączone do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach. Natomiast Zespół 

Szkół w Dargini, w skład którego wchodzi Gimnazjum im. Czesława Miłosza, przekształca się  

w Szkołę Podstawową w Dargini. 

Dotychczasowe gimnazjum i Zespół Szkół działają do 31 sierpnia 2017 roku, ponieważ  

z dniem 1 września 2017 roku włączają lub przekształcają się w szkoły podstawowe.  

W związku z powyższym, w myśl art. 12 ust. 3,5, 6 i 7 ustawy o finansach publicznych 

organ prowadzący ma obowiązek określić przeznaczenie mienia  znajdującego się w zarządzie 

likwidowanych jednostek budżetowych, jak również może zdecydować o przejęciu należności  

i zobowiązań likwidowanych lub łączonych jednostek przez jednostkę nowoutworzoną. 

Uchwała o dostosowaniu sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego określa dzień zakończenia lub przekształcenia i dzień rozpoczęcia. W związku  

z powyższym konieczne stało się określenie, co stanie się z majątkiem gimnazjum, które kończy 

działalność z dniem 31.08.2017r. Niniejsza uchwała pozwoli również na sprawne 

przeprowadzenie procedur włączania i przekształcenia przedmiotowych jednostek. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    
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3) w sprawie zmiany przebiegu ul. Jagoszewskiego w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.   

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 

podejmowanie uchwał, w sprawie nazw ulic będących drogami publicznymi należy do 

wyłącznej kompetencji właściwości rady gminy. 

Ustalenie nowego przebiegu ulicy Jagoszewskiego wiąże się z koniecznością uporządkowania 

jej przebiegu i właściwemu przyporządkowaniu nieruchomości położonych wzdłuż ulicy 

zgodnie  

z obecnym zagospodarowaniem tereny. Należy zwrócić uwagę, iż nadanie nazwy ulicy służy 

bezpieczeństwu mieszkańców oraz precyzuje lokalizację dla nieruchomości, m.in. służbom 

ratowniczym, itp. 

Stosownie do powyższego w pełni uzasadniona jest zmiana przebiegu ulicy  Jagoszewskiego  

w Bobolicach. 

 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

4) w sprawie zmiany nazw ulic w Bobolicach. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.   

W związku z wejściem w życie ustawy z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania 

komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej (Dz. U. z 2016 r. poz. 744), obowiązujące nazwy nie mogą upamiętniać 

osób, organizacji, wydarzeń lub dat symbolizujących komunizm lub inny ustrój totalitarny, ani w 

inny sposób takiego ustroju propagować. Dotyczy to osób, organizacji, wydarzeń lub dat 

symbolizujących represyjny, autorytarny i niesuwerenny system władzy w Polsce w latach 1944-

1989, a także osób i organizacji, które po 1917 r. propagowały komunizm lub inny ustrój 

totalitarny oraz podejmowały działania inspirowane przez totalitarne państwa i sprzeczne z 

Polską racją stanu. 
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W związku z powyższym Instytut Pamięci Narodowej pismem z dnia 13 lipca 2017 r. 

poinformował Gminę Bobolice, że w myśl w/w ustawy zmiany nazw wymagają ulice: Henryka 

Jagoszewskiego, Mieczysława Tomeckiego i Jerzego Kowalskiego. Natomiast w przypadku  

ul. Jedności Narodowej proponuje się nadanie nowego uzasadnienia i wskazania w nim 

rzeczywistej formy jednoczenia narodu wokół prawdziwych wartości, np. nawiązanie do 

Polskiego Państwa Podziemnego, jednoczącego różne opcje polityczne we wspólnej walce o 

niepodległość. 

W zakresie ulic: Henryka Jagoszewskiego, Mieczysława Tomeckiego i Jerzego 

Kowalskiego Gmina podjęła stosowane działania, przeprowadzone zostały konsultacje z 

mieszkańcami. W wyniku konsultacji zostały wybrane nowe nazwy ulic. 

W zakresie ul. Jedności Narodowej wzięta została pod uwagę sugestia zawarta w piśmie 

Instytutu Pamięci Narodowej i nazwę ulicy uzupełniono o krótkie uzasadnienie, ponieważ 

dotychczasowa nazwa ulicy bez uzasadnienia mieściła się w zakresie propagowania komunizmu. 

Odnośnie ul. Górskiego dotychczasowa uchwała dotycząca tej nazwy ulicy nie posiada 

uzasadnienia. W związku z czym nie ma możliwości uzupełnienia nazwiska w/w patrona o imię 

oraz wyjaśnienie okoliczności nadania danego patronatu. Z tego względu, że nazwisko to 

mogłoby mieścić się w zakresie propagowania komunizmu uznano, że ulica Górskiego otrzyma 

nowego patrona, tj. Klaudiusza Górskiego – inspektora szkolnego w Koszalinie, członka 

Związku Nauczycielstwa Polskiego, który w latach 1945-1950 tworzył system oświaty w 

Koszalinie. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2016 r., poz. 446 ze zm.), podejmowanie uchwał w sprawach nazw ulic należy do 

wyłącznej właściwości rady gminy. 

Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazw ulic jest w pełni 

uzasadnione. 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

5) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku 

dla osób bezdomnych.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy między innymi udzielanie 

schronienia, zapewnienie posiłku oraz niezbędnego ubrania osobom tego pozbawionym zgodnie 
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z art. 17  ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia  12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (tekst jednolity Dz. 

U. z 2016 r., poz. 930 ze zm). 

 Od 5 września 2016 r. weszła w życie nowelizacja ustawy o pomocy społecznej 

wynikająca z ustawy z dnia 5 września 2015 r. o zmianie ustawy o pomocy społecznej (Dz. U. z 

2015 r., poz. 1310). Nowelizacja ta wprowadza nowe zasady udzielania pomocy w formie 

schronienia. 

 Zgodnie z art. 97 ust. 5 ustawy o pomocy społecznej – opłatę za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych ustala podmiot kierujący w uzgodnieniu z osobą 

kierowaną, uwzględniając przyznany zakres usług. Osoby nie ponoszą opłat, jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kwoty kryterium 

dochodowego. Rada powiatu lub rada gminy w drodze uchwały ustala, w zakresie zadań 

własnych, szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia  

i mieszkaniach chronionych. 

 Schronisko dla osób bezdomnych jest jedną z form ośrodka wsparcia. Zgodnie z art. 51 

ust. 4 ustawy  o pomocy społecznej Ośrodkiem wsparcia może być m.in. schronisko dla 

bezdomnych. W związku z powyższym konieczne stało się podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  w schronisku dla osób 

bezdomnych.  

 

Pan Patryk Dzienisiewicz  Wiceprzewodniczący Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezrobocia i Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

6) w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/31/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 stycznia 

2015 r. w sprawie przyjęcia Programu „Bobolicka Karta Dużej Rodziny”.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Z dniem 1 lipca 2017 r. weszły w życie zmiany w zakresie Karty Dużej Rodziny. Zmianie uległ 

art. 10 ust. 4 ustawy z dnia  5 grudnia 2014 r. o Karcie Dużej Rodziny (tekst jednolity Dz. U.  

z 2016 r., poz. 785 ze zm.)  w zakresie wymaganych  załączników do wniosku  o przyznanie 

Karty. W szczególności nie będą już wymagane dokumenty potwierdzające tożsamość i akty 

urodzenia w przypadku osób posiadających numer PESEL. 

Pan Patryk Dzienisiewicz  Wiceprzewodniczący Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezrobocia i Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

7) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/268/13 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

29 maja 2013 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

 

Obecny Regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych  na terenie Gminy Bobolice (uchwalony Uchwałą Nr XXVIII/268/13 Rady 

Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 maja 2013 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu) wymaga 

aktualizacji, dostosowania jego zapisów do aktualnie obowiązujących przepisów prawa (Ustawa 

z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty - tekst jednolity  Dz. U. z 2016 r., poz. 1943) i 

doprecyzowania do potrzeb uczniów zamieszkałych na tym terenie. 

 
 

Pan Patryk Dzienisiewicz Wiceprzewodniczący Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Bezrobocia i Porządku Publicznego przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pan Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa –  droga 169 skrzyżowanie Głodowa-

Dobrociechy – Tychowo, przy posesji nr 13 rozchodzi się i zapada chodnik. Następnie w 

Przydargini, przy posesji pana sołtysa jest droga gminna łącząca się z lasem, ciężki sprzęt 

wyjeżdżający z lasu rozjeżdża tę drogę i przy ostatniej ulewie zalane zostały posesje nr 3,4,5 

w Przydargini.  

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater stwierdziła, że informacje zostały przyjęte.   

2.   Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – w imieniu swoim i mieszkańców 

podziękowała za pomoc w kupieniu agregatu, który służy sołectwu. Następnie pani sołtys 

zapytała co z tabliczkami do wieńców, czy sołectwo ma wykonać same czy wykona je 

ZUKiO ? 
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 Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Żemojtel p.o Dyrektor MGOK mówiąc, że tabliczki są 

już przycięte i zostaną wykonane dla sołectw.  

3.   Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – doga gminna przy posesji Drzewiany 23, 

jest to droga do której przez kilka lat planowana jest melioracja. Droga przylega 

bezpośrednio do posesji pani sołtys, a przy ostatniej ulewie zlana została droga wojewódzka i 

był problem z przejazdem ponieważ woda nie odeszła, zalana została posesja pani sołtys oraz 

wymyta podbudowa drogi gminnej. Pani sołtys uważa, że należy tę drogę podbudową 

utwardzić, złoży pismo w tej sprawie. 

 Następnie pani sołtys dodała, że jako sołtys ma problem społeczny i zwraca się z prośbą do 

radnych. Problem utrudnia życie mieszkańcom i jest zagrożeniem dla ruchu drogowego, a 

sprawa trwa już kilka lat. Chodzi o mieszkańca Drzewian, który porusza się środkiem drogi i 

wstrzymuje ruch drogowy, co stanowi zagrożenie dla korzystających z ruchu drogowego. 

Pani sołtys zwraca się o pomoc by pomóc tej osobie i rodzinie, by nie było wypadku 

samochodowego i nie doszło do nieszczęścia. W tej sprawie złoży pismo od sołtysa i rady 

sołeckiej.  

 Radny Aleksander Maksymiuk zapytał czy jest to patologiczna rodzina ? 

 Pani sołtys powiedziała, że bardzo normalna rodzina, a bardzo duży problem.   

 Pani Burmistrz zapytała czy jest to osoba chora psychicznie ? 

 Pani sołtys odpowiedziała, mówiąc, że kierowane były kilkakrotnie zapytania do MGOPS  

i Policji, sprawa dotyczy tego, że ten człowiek zanieczyszcza chodnik, chodzi środkiem 

drogi, co stwarza zagrożenie, jest agresywny wobec swoich domowników i kradnie. Pani 

sołtys zgłasza tę sprawę na wniosek rodziny ponieważ są bezradni w tej sprawie.  

Pani Burmistrz powiedziała, że w tym przypadku musi być koordynacja służb jak i rodziny. 

Dziwi się, że sprawa ta jest zgłaszana na sesji i mowa jest o piśmie do rady czy burmistrza, 

kiedy tak naprawdę temat ten jest do załatwienia z opieką społeczną. Nie możemy wyręczać 

rodzin i na sesjach rozpatrywać takie sprawy. Dawno powinny być wszczęte działania przez 

rodzinę i pismo kierowane bezpośrednio do odpowiedniej placówki.  

 

Ad.7.Trybuna obywatelska 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radna Małgorzata Sikora – podziękowała w imieniu swoim i mieszkańców władzom 

samorządowym, a przede wszystkim Pani Burmistrz za wprowadzenie zmiany 
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organizacji ruchu na ulicy Ratuszowej i Magazynowej. Podziękowania za wspólne 

działania (podziękowania dla Spółdzielni Mieszkaniowej), że przy dofinansowaniu i 

finansowaniu przez Gminę powstanie parking na ulicy Magazynowej, jest to wszystkich 

wspólny bardzo duży sukces. Pani radna skierowała również podziękowania do 

Dyrektora ZUKiO i pracownikom za podjęcie interwencji np. na placach zabaw, dodała, 

że współpraca bardzo dobrze się układa.  

W dalszej wypowiedzi radna zwróciła uwagę, że na placach zabaw młodzież sobie za 

dużo pozwala, sytuację tą zgłosiła Straży Miejskiej by bardziej monitorowali te miejsca, 

być może warto zamontować monitoring przenośny. Na zakończenie pani radna zaprosiła 

zebranych na turniej piłki siatkowej kobiet. Jest to ważne wydarzenie dla naszego 

społeczeństwa, które bardzo promuje naszą Gminę. Podziękowała kolegom radnym, 

którzy finansowo wpierają te wydarzenie.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że monitoring wykorzystywany jest 

gdzie to tylko możliwe, jest również przy domkach przy hali. Obecnie rozbudowywany 

jest monitoring przy hali i skryte parku. Będzie to dobrej jakości monitoring.   

2. Radna Zofia Kęcel – po ulewach na ul. Reja tuż przy rzeczce został podmyty chodnik 

(przy mostku). Następnie podziękowała za zadbanie o plac zabaw na ul. Reja.  

Dyrektor ZUKiO udzielił odpowiedzi mówiąc, że zgłoszona interpelacja zostanie 

sprawdzona.  

3. Radny Zbigniew Oleksiak – ul. Traugutta – firma, która robiła przyłącze do studzienki 

kanalizacyjnej na wysokości pana Frąszczaka (był przekop) – ziemia się osiadła i zrobił 

się uskok prośba by firma poprawiła tę studzienkę kanalizacyjną. Następna sprawa to ul. 

Szpitalna – po ulewnych deszczach skrzyżowanie jest zalewane. Na zakończenie pan 

radny zapytał czy Gmina ma jakąś koncepcję na stawki przy ul. Koszalińskiej, na chwilę 

obecną stawki szpecą – może zamontować jakieś fontanny ?  

Radny Zbigniew Oleksiak podziękował firmie zewnętrznej z Koszalina za 

bezinteresowną pomoc w koszeniu placu zabaw na ul. Mieszka I, koszenie odbywa się 

regularnie co dwa tygodnie.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że jeśli chodzi o studzienkę 

kanalizacyjną i zalewane skrzyżowanie to zostanie to sprawdzone, natomiast w sprawie 

stawków przy ul. Koszalińskiej wypowie się dyrektor ZUKiO.  

Dyrektor ZUKiO Leszek Karbowski powiedział, że na dzień dzisiejszy wywieziono 500 

ton mułu z dolnego stawku i powinien być łatwiejszy w utrzymaniu. Wchodzi jeszcze 

kwestia wyczyszczenia górnego stawku. Zostanie oczyszczony ręcznie bądź zostanie 

wynajęta koparka, ale wiąże się to z transportem 
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4. Radna Zofia Kęcel – powiedziała, że mieszkanka zapytała ją dlaczego pracownicy 

ZUKiO nie wykonują prac porządkowych przy basenie ppoż przy ul. Warszawskiej. 

Dopóki dzierżawił to pan Helman to był porządek, na dzień dzisiejszy wygląda to bardzo 

nieestetycznie. Czy Gmina ma jakiekolwiek pomysły co zrobić z tym basenem ?   

Pani Burmistrz odpowiedziała, że jest to zbiornik ppoż i sprawdzimy na ile jest on 

potrzebny, być może znajdzie się jakiś pomysł. Na chwilę obecną trudno odpowiedzieć 

konkretnie na to pytanie.   

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


